

**FOR IMMEDIATE RELEASE**

November 27 2024



## **National Healing Fund for Indigenous Survivors of Forced and Coerced Sterilization launches**

Winnipeg- The Survivors Circle for Reproductive Justice announced the official launch of the Healing Support Fund for survivors of forced, coerced and imposed sterilization today.

The Healing Support Fund will be available for all eligible First Nation, Metis and Inuit survivors to access a wide range of individual healing and wellness supports including mental health and trauma counselling, Cultural and Land-based healing, and wrap around services. Eligible survivors will also be able to access the Healing Support Fund for Assisted Reproductive Health technologies. Applications can also be made for community-based and grassroots healing initiatives led by or involving eligible survivors.

“The Survivors Circle Healing Fund will create opportunities for Survivors of forced sterilization to take charge of their bodies and wellness,” said Survivors Circle Board Co-Chair Christa BigCanoe. “The fund will support survivors who have experienced systemic racism in unimaginable ways and will begin healing paths for individual survivors and their families and communities.”

The Survivors Circle for Reproductive Justice has formed a National Registry that will serve as a national database and archive for survivors stories, experiences and records. Registered members will be eligible to access the Healing Support Fund. Individual supports can be accessed for up to \$10,000, Assisted Reproductive Technologies can be accessed for up to \$30,000 and survivor-informed community initiatives can be accessed for up to \$30,000.

“For many women who have experienced forced sterilization, they have felt silenced by their experience,” said Survivors Circle Board member Nicole Rabbit. Adding, “The Survivors Circle for Reproductive Justice is building a united voice where survivors can come forward, share their stories, feel heard and empowered to address the trauma they may be carrying.”

The Survivors Circle for Reproductive Justice is an Indigenous-led national not-for-profit organization with a mission to advocate for reproductive justice for all First Nations, Inuit, and Métis Peoples across Canada, build a national registry for survivors of forced, coerced and imposed sterilization and provide healing supports for survivors.

*If you are a survivor or know someone who is, please reach out to the Survivors Circle for Reproductive Justice at 613-308-0808. If you would like to learn more about forced sterilization in Canada please go to [www.reproductivejusticesurvivors.ca](http://www.reproductivejusticesurvivors.ca).*

**For media inquiries, contact:**  
**Kahsenniyo Kick, Public Education Lead**  
**[communications@reproductivejusticesurvivors.ca](mailto:communications@reproductivejusticesurvivors.ca)**



POUR PUBLICATION IMMÉDIATE  
Le 27 novembre 2024



## Lancement du Fonds national de guérison pour les survivantes autochtones de la stérilisation forcée et contrainte

Le Cercle des survivantes et survivantes pour la justice reproductive a annoncé aujourd'hui le lancement officiel du Fonds de soutien à la guérison pour les survivantes de la stérilisation forcée, contrainte et imposée.

Le Fonds de soutien à la guérison sera disponible pour toutes les survivantes admissibles des Premières nations, des Métis et des Inuit, afin d'accéder à une vaste gamme de soutiens individuels à la guérison et au mieux-être, y compris le counselling en santé mentale et en traumatisme, la guérison culturelle et ancrée dans le territoire, et les services d'accompagnement. Les survivantes admissibles pourront également accéder au Fonds de soutien à la guérison pour les techniques de procréation assistée. Des demandes peuvent également être introduites pour des initiatives de guérison communautaires et locales menées par ou impliquant des survivantes admissibles.

« Le Fonds de guérison du Cercle des survivantes permettra aux survivantes de la stérilisation forcée de prendre en charge leur corps et leur mieux-être », a déclaré Christa BigCanoe, coprésidente du conseil d'administration du Cercle des survivantes. « Le fonds soutiendra les survivantes qui ont subi le racisme systémique de manière inimaginable et entamera des chemins de guérison pour les survivantes individuelles, leurs familles et leurs communautés ».

Le Cercle des survivantes pour la justice reproductive a créé un registre national qui servira de base de données et d'archives nationales pour les récits, les expériences et les dossiers des survivantes. Les membres inscrites pourront accéder au Fonds de soutien à la guérison. Les soutiens individuels sont accessibles jusqu'à concurrence de 10 000 dollars, les technologies de procréation assistée jusqu'à 30 000 dollars et les initiatives communautaires informées par les survivantes jusqu'à 30 000 dollars.

« De nombreuses femmes ayant subi une stérilisation forcée se sont senties réduites au silence par leur expérience », a déclaré Nicole Rabbit, membre du conseil d'administration du Cercle des survivantes. Le Cercle des survivantes pour la justice reproductive se veut une voix unie où les survivantes peuvent se manifester, partager leur histoire, se sentir entendues et habilitées à aborder les traumatismes qu'elles peuvent porter ».

Le Cercle des survivantes pour la justice reproductive est une organisation nationale autochtone à but non lucratif dont la mission est de défendre la justice reproductive pour toutes les Premières nations, les Inuit et les Métis du Canada, de créer un registre national des survivantes de la stérilisation forcée, contrainte et imposée et de fournir du soutien aux survivantes pour qu'elles puissent guérir.

*Si vous êtes une survivante ou connaissez quelqu'un qui l'est, veuillez contacter le Cercle des survivantes pour la justice reproductive au 613-308-0808. Pour en savoir plus sur la stérilisation forcée au Canada, consultez le site [www.reproductivejusticesurvivors.ca](http://www.reproductivejusticesurvivors.ca).*

***Pour les demandes de renseignements aux médias, veuillez contacter Kahsenniyo Kick, responsable de l'éducation publique [communications@reproductivejusticesurvivors.ca](mailto:communications@reproductivejusticesurvivors.ca)***

